



Shaikh Abdulla bin Khalifa Al Khalifa, Mr. Reyadh Yousif Sater, Mr. Mahmood Hashim Alkooheji and Mr Abdulrazak Hassan Al Qassim

SEED INVESTORS OF BAHRAIN LIQUIDITY FUND ANNOUNCED

- Osool, BBK, Bahrain Mumtalakat Holding Company and NBB -

Manama. Kingdom of Bahrain – 28 June 2016: Securities & Investment Company (SICO), the Investment Manager for the Bahrain Liquidity Fund, announced today the names of the seed investors in this newly-launched fund.

The four seed investors, who are prominent Bahrain-based financial institutions, namely – Osool, BBK, Bahrain Mumtalakat Holding Company (Mumtalakat) and NBB – have aligned interests in enhancing the vibrancy and depth of the Bahrain Bourse. They have supported the initiatives from its initial stages, and invested equally in the Fund by a combination of cash and shares in kind.

The Chief Executive Officer of Osool, the investment arm of the Social Insurance Organization and the Military Pension Fund, Shaikh Abdulla bin Khalifa Al Khalifa, stated: “Healthy capital markets will be beneficial for Bahrain’s economy by helping to attract additional local and foreign direct investments to the Kingdom. As such, we are delighted to play our role as seed investors of the Bahrain Liquidity Fund; and to support all initiatives and reforms by the Central Bank of Bahrain and the Bahrain Bourse to enhance the depth and competitiveness of the local stock exchange.”

BBK Chief Executive, Mr. Reyadh Yousif Sater, commented: “BBK has constantly been a main supporter of the Bahraini economy and our participation in the Bahrain Liquidity Fund is a yet another milestone that we have taken to cement our support to the local capital markets. We believe our collective efforts will enhance trading volumes, and provide a more accurate price discovery process for listed companies, in the future’.

Chief Executive Officer of Mumtalakat, Mr. Mahmood Hashim Alkooheji, said: “We are pleased to be one of the seed investors in the Bahrain Liquidity Fund. As part of our commitment to support initiatives which drive local economic growth, we have invested in this fund in an effort to enhance local capital markets. This fund will be one of the key pillars which will attract more investors to

Bahrain's stock market, strengthen liquidity, and ultimately result in a positive impact on the Kingdom's economy."

NBB CEO and Director: Mr. Abdulrazak Hassan Al Qassim remarked: "Bahrain's equity market suffers from low free float, and stocks are thinly traded on the exchange. This poses a challenge for investors. The launch of this fund is aimed at solving these issues by increasing liquidity, volumes traded and expanding the investor base. We are truly delighted to be part of this initiative in helping the Bahrain Bourse to grow, strengthening the financial sector and the economic future of the Kingdom."

The Bahrain Liquidity fund received subscription in cash and shares in kind from these four institutional investors, In addition to a seed investment by SICO as the fund manager. With assets in excess of USD 100 million, it has the scale to make a significant impact on market liquidity, improve valuations over the long term and enable it to increase gradually the free float for stocks traded on the Bourse.

The fund forms part of a series of initiatives and reforms by the Central Bank of Bahrain and the Bahrain Bourse, which are designed to deepen Bahrain's capital markets and make them more attractive to investors. They include the introduction of a Bahrain Islamic Index (the first in the GCC), the active trading of government bonds and Sukuks, a minimum free float requirement for issuers, and a planned growth companies market which is expected later this year. At a time of tightening global liquidity, such measures will help diversify local funding sources.

-ENDS-

About Osool Asset Management:

Osool Asset Management BSC is an investment arm of the Social Insurance Organization and Military Pension Fund. The company is headquartered in the Kingdom of Bahrain and is regulated by the Central Bank of Bahrain as a Category I Investment Firm.

Established in 2011, the company's sole aim is managing the investment portfolio on behalf of its clients and shareholders. Its main objectives are to deal in financial instruments as principle and agent and directing collective investment undertakings.

About BBK

BBK has been the pioneer in Commercial Banking for over 45 years in the Kingdom of Bahrain. As a revolutionary market leader, BBK has built a name and reputation which is respected locally as well as internationally. To maintain this reputation, BBK has been at the forefront, incorporating the latest technologies to provide the finest services. One example of which is the e-banking solutions offered by BBK, which provide new generation services through its user friendly award winning website www.bbkonline.com, along with the telebanking, cash depository machines and automated teller machines services. BBK is proud to be honoured for its Corporate Governance by the "Hawkamah" Institute for the 4th consecutive year. This award has become a prestigious, competitive and highly coveted bank award that highlights the industry's strong commitment to good corporate governance.

About Mumtalakat

Mumtalakat is an independent holding company mandated to grow the wealth of Bahrain through long-term investments based on sound financial, strategic and governance principles.

Mumtalakat holds stakes in over 40 commercial enterprises, with a portfolio spanning a variety of sectors, including industrial manufacturing, financial services, telecommunications, real estate, logistics, consumer products and education.

About NBB

Established in 1957 as Bahrain's first locally owned Bank, NBB has grown steadily to become the country's leading provider of retail and commercial banking services.

With a major share of the total domestic commercial banking market and the largest network of 25 branches and 59 ATMs, the Bank plays a key role in the local economy.

At the same time, the Bank continues to diversify and develop capabilities to capture business opportunities in the Gulf region and international markets. Our branches in Abu Dhabi and Riyadh lead the way in this initiative.

Publicly listed on the Bahrain Bourse, the Bank is owned 44.94% by private and institutional shareholders, mainly Bahrainis, 44.18% by Bahrain Mumtalakat Holding Company, which is 100% owned by the Government of the Kingdom of Bahrain and 10.88% by Social Insurance Organization.

Securities & Investment Company (SICO)

Headquartered in the Kingdom of Bahrain, and with a growing regional presence and international footprint, Securities & Investment Company (SICO) is one of the premier wholesale banks in the GCC region. SICO provides a select range of investment banking solutions – brokerage, market making, treasury, asset management, corporate finance, and custody and fund administration – which are underpinned by an independent, value-added research capability.

Established in 1995, and listed on the Bahrain Bourse in 2003 as a closed company, SICO operates under a conventional wholesale banking licence from the Central Bank of Bahrain. The Bank has two wholly-owned subsidiaries: SICO Fund Services Company (SFS) – a specialised regional custody house; and SICO UAE – an Abu Dhabi-based brokerage firm licensed by the Emirates Securities & Commodities Agency.

For further information, please contact:

Nadeen Oweis

Corporate Communications

Securities & Investment Company (SICO)

Kingdom of Bahrain

Tel: (+973) 17 515017

Email: Nadeen.oweis@sicobahrain.com



الشيخ عبدالله بن خليفة آل خليفة، السيد رياض يوسف ساتر، السيد محمود هاشم الكوهجي، السيد عبدالرزاق حسن القاسم

الإعلان عن المستثمرين المؤسسين لصندوق البحرين للسيولة

- شركة إدارة الأصول، وبنك البحرين والكويت، وشركة ممتلكات البحرين القابضة، وبنك البحرين الوطني.

المنامة، مملكة البحرين - 28 يونيو 2016: أعلنت اليوم شركة الأوراق المالية والاستثمار (سيكو)، المدير الاستثماري لصندوق البحرين للسيولة، عن أسماء المستثمرين في رأس المال التأسيسي للصندوق الذي جرى طرحه مؤخرًا في بورصة البحرين.

وقد صرحت سيكو أن أربعة من كبار المؤسسات المالية البحرينية البارزة قد استثمرت في رأس المال التأسيسي للصندوق، وهي أصول، وبنك البحرين والكويت، وشركة ممتلكات البحرين القابضة، وبنك البحرين الوطني، ولهذه المؤسسات دور فعال في الاستثمار في البورصة و لديها هدف مشترك الا وهو الارتقاء بكفاءة السوق وتنشيط حركة التداول في بورصة البحرين مما سينعكس ايجابياً على تقييمات الأسهم في السوق. وقد قدمت هذه المؤسسات الدعم لهذه المبادره منذ مراحلها الأولى واستثمرت حصصاً متساوية في الصندوق نقدية وعينية.

وقال الرئيس التنفيذي لشركة إدارة الأصول و هي الذراع الاستثماري للهيئة العامة للتأمين الإجتماعي وصندوق التقاعد العسكري، الشيخ عبدالله بن خليفة آل خليفة: " إن كفاءة الأسواق المالية تساهم بدور فعال في تعزيز الاقتصاد البحريني من خلال المساعدة على اجتذاب المزيد من الاستثمارات المحلية والأجنبية إلى المملكة. ولهذا يسعدنا أن نشارك كمستثمرين في رأس المال التأسيسي لصندوق البحرين للسيولة، وأن نقدم الدعم التام لمبادرات مصرف البحرين المركزي وبورصة البحرين من أجل تحفيز حركة الأسواق وزيادة القدرة التنافسية لسوق الأسهم المحلية".

وإلى جانب ذلك، علّق الرئيس التنفيذي لبنك البحرين والكويت السيد رياض يوسف ساتر قائلاً: "لطالما كان بنك البحرين والكويت داعماً رئيسياً للاقتصاد الوطني البحريني، وتمثل مشاركتنا في صندوق البحرين للسيولة إحدى المبادرات الأساسية التي اتخذناها لتعزيز دعمنا للأسواق المالية المحلية. ونرى أن جهودنا الجماعية سوف تؤدي إلى زيادة حجم التداول وتمهد الطريق أمام وضع إجراءات فعالة لتحديد أسعار أسهم الشركات المدرجة بدرجة أكبر من الدقة في المستقبل".

وفي هذا الصدد، قال السيد محمود هاشم الكوهجي، الرئيس التنفيذي لشركة ممتلكات: "يسرنا أن نكون أحد المستثمرين الرئيسيين في صندوق البحرين للسيولة، حيث يُمثل استثمارنا في هذا الصندوق جزءاً من التزام شركة ممتلكات بدعم المبادرات التي تساهم في دفع عجلة النمو الاقتصادي؛ وذلك بهدف تعزيز أسواق رأس المال المحلية. وإننا على ثقة بأن هذا الصندوق سيكون إحدى الركائز الأساسية في جذب المزيد من المستثمرين إلى سوق البحرين للأوراق المالية وتعزيز السيولة، مما سيكون له مردودٌ إيجابيٌّ على الاقتصاد الوطني."

ومن جهة أخرى، أوضح الرئيس التنفيذي وعضو مجلس إدارة بنك البحرين الوطني السيد عبدالرزاق حسن القاسم: "تعاني بورصة البحرين من تدني نسبة الأسهم المتداولة للشركات البحرينية، وضعف السيولة في السوق بسبب العدد المحدود للمتداولين في السوق، وهذا يشكل عقبة أمام المستثمرين. والغرض من طرح هذا الصندوق هو تطبيق حلول من خلال زيادة السيولة والكمية المتداولة وتوسعة قاعدة المستثمرين، ونحن سعداء جداً بالمشاركة في هذه المبادرة لمساعدة بورصة البحرين على النمو وتعزيز قدرات القطاع المالي والمساهمة في بناء المستقبل الاقتصادي للمملكة".

هذا وكان الصندوق قد حصل على اكتتابات نقدية وعينية بالأسهم من هذه المؤسسات المالية الأربع، بالإضافة إلى مساهمة في رأس المال التأسيسي للصندوق من قبل سيكو بصفتها المدير الاستثماري. هذا وقد بلغت أصول الصندوق أكثر من 100 مليون دولار أمريكي، وأصبح بذلك يمتاز بالحجم الكافي لتحقيق تأثير ملحوظ على سيولة السوق، وبالتالي تحسين القيم السوقية على المدى الطويل، وزيادة تدريجية لنسبة الأسهم المتاحة للتداول للشركات المدرجة في البورصة.

والجدير بالذكر أن الصندوق يشكل جزءاً من سلسلة من المبادرات التي ينفذها مصرف البحرين المركزي وبورصة البحرين بهدف زيادة حركة التداول في الأسواق المالية البحرينية وجعلها أكثر جاذبية للمستثمرين. وتشمل هذه المبادرات استحداث مؤشر البحرين الإسلامي (أول مؤشر في دول مجلس التعاون الخليجي متوافق مع أحكام الشريعة الإسلامية ومبادئها)، والتداول في السندات الحكومية والصكوك الإسلامية، واشتراط التزام المصدرين بحد أدنى لنسبة أسهم الشركات المتداولة في السوق، وإيجاد سوق للشركات النامية من المتوقع أن يبدأ العمل بها في وقت لاحق من هذه السنة. وفي ظل تضائل السيولة في الأسواق العالمية، سوف تساعد هذه التدابير في بورصة البحرين على تنويع مصادر التمويل المحلية.

انتهى

عن شركة إدارة الأصول

شركة إدارة الأصول هي الذراع الاستثماري للهيئة العامة للتأمين الاجتماعي وصندوق التقاعد العسكري. يقع المركز الرئيسي لأصول في مملكة البحرين وتخضع الشركة لرقابة مصرف البحرين المركزي، باعتبارها مؤسسة استثمارية من الفئة الأولى.

تأسست شركة أصول عام 2011 لإدارة الحقيبة الاستثمارية، نيابة عن عملائها ومساهميها وتمثل أهداف أصول الرئيسية في وضع الخطة الاستثمارية طويلة الأجل و تطبيق الخطة الاستثمارية.

عن بنك البحرين والكويت

بنك البحرين والكويت صرح رائد في مجال الخدمات المصرفية التجارية على مدى أكثر من 45 عاماً في مملكة البحرين. لقد نجح البنك من خلال خدماته المصرفية المبتكرة في اكتساب سمعة مرموقة، ومكانة راسخة على المستوى المحلي والإقليمي والدولي، ودأب على الاستفادة من أحدث التقنيات المتطورة لتوفير أفضل الخدمات، ومن أهمها الحلول المصرفية الإلكترونية التي تمثل جيلاً جديداً من الخدمات المتاحة من خلال موقع البنك الإلكتروني www.bbkonline.com الحائز على العديد من الجوائز التقديرية، إلى جانب الخدمات المصرفية عبر الهاتف، وآلات الإيداع النقدي الفوري، وخدمات الصراف الآلي. ويفخر بنك البحرين والكويت لحصوله على الجائزة التقديرية لممارسات الحوكمة المتميزة من معهد حوكمة للعام الرابع على التوالي وتعد هذه الجائزة من أكثر الجوائز المرموقة التي تتنافس وتطمح في الحصول عليها مختلف البنوك، حيث تسلط الضوء على التزام الصناعة المصرفية القوي بممارسات الحوكمة الجيدة.

عن ممتلكات

تأسست شركة ممتلكات البحرين بصفتها شركة قابضة مستقلة بهدف تعزيز ثروة مملكة البحرين وتحقيق التنمية وفق إطار حوكمة متين وقيم مالية سليمة ومستقرة. وتمتلك ممتلكات حصصاً في أكثر من 40 شركة. وتُمثل محفظتها مجموعة واسعة من القطاعات منها الصناعات التحويلية، الخدمات المالية، العقارات، الخدمات اللوجيستية، السلع الاستهلاكية، وتكنولوجيا المعلومات والاتصالات والإعلام.

عن بنك البحرين الوطني

تأسس بنك البحرين الوطني في عام 1957 كأول مصرف وطني مملوك بالكامل لمساهمين محليين. ومنذ ذلك الحين شهد البنك نمواً متوازناً ليصبح المصرف الرائد في تقديم شتى الخدمات المصرفية لقطاعي الأفراد والشركات.

ويلعب البنك دوراً هاماً في الاقتصاد الوطني بفضل حصته الكبيرة بين البنوك التجارية وشبكته الواسعة من الفروع المحلية وأجهزة الصراف الآلي وقوامها 25 فرعاً و59 جهازاً ، ويسعى البنك إلى تطوير مهاراته من أجل إقتناص فرص الأعمال خليجياً ودولياً ، ويقوم فرعا البنك في أبوظبي والرياض بدور رائد في هذا المجال.

يقع بنك البحرين الوطني على رأس قائمة الشركات المدرجة في بورصة البحرين. ويمتلك 44,94% من أسهم البنك أفراد ومؤسسات من القطاع الخاص ، وشركة ممتلكات البحرين القابضة ش.م.ب (م) والتي تمتلكها بنسبة 100% حكومة مملكة البحرين ما نسبته 44,18% ، بينما تمتلك الهيئة العامة للتأمين الإجتماعي ما نسبته 10,88%.

عن شركة الأوراق المالية و الإستثمار (سيكو):

تُعد شركة الأوراق المالية و الإستثمار (سيكو) وهي شركة مرخصة من قبل مصرف البحرين المركزي كبنك جملة تقليدي وتتخذ من مملكة البحرين مقراً لها والأخذة بالتوسع على المستويين الإقليمي والدولي، من أهم بنوك الجملة في منطقة مجلس التعاون الخليجي. وتقدم الشركة مجموعة منتقاة من الخدمات المصرفية الإستثمارية التي تشمل الوساطة وصناعة السوق وخدمات الخزينة وإدارة الأصول وتمويل المؤسسات

وحفظ الأوراق المالية وإدارة الصناديق الإستثمارية التي تستند إلى الأبحاث الإستثمارية ذات القيمة المضافة.

بدأت سيكو مزاوله أعمالها عام 1995 وتم إدراج أسهمها في سوق البَحْرين للأوراق المالية في عام 2003 كشركة مُقفلَة. ولسيكو شركتين تابعتين ومملوكتين لها بالكامل, هي شركة سيكو لخدمات الصناديق الإستثمارية التي تُعد شركة متخصصة في أعمال حفظ الأوراق المالية وخدمات إدارة الصناديق الإستثمارية على المستوى الإقليمي. وشركة الأوراق المالية والإستثمار (الإمارات) دار وساطة مالية مقرها في أبو ظبي و مرخصة من قبل هيئة الأوراق المالية والسلع في الإمارات للقيام بأعمال التداول في دولة الإمارات العربية المتحدة.

لمزيد من المعلومات:

ندين عويس، مدير العلاقات العامة

شركة الأوراق المالية والاستثمار (سيكو)

هاتف مباشر: 1751 5017 (+973)

بريد إلكتروني: nadeen.oweis@sicobahrain.com